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Toen wij als gemeente Valkenburg aan de Geul eerder dit jaar besloten om 
zo’n vijfhonderd zieke essen te kappen, kwam ons dat op de nodige kritiek 
te staan. Veel mensen schrokken van het feit dat er zo veel bomen tegen de 
vlakte gingen. Voor ons was dit echter de beste oplossing, gezien de situatie 
waarin de gemeente zich bevindt. Valkenburg aan de Geul is een gemeente 
met 17.000 inwoners, maar wel een toeristische trekpleister. Elk weekend 
stroomt het hier vol met toeristen uit alle hoeken van het land. Valkenburg 
heeft meer dan vierhonderd evenementen per jaar en ook de kerstmarkten 
worden druk bezocht. We hebben geen eigen boomploeg, zoals veel grote 
gemeenten, maar kampen wel met de problematiek zoals je die vindt in een 
grote stad. Het is dus roeien met de riemen die je hebt.

Het is heel begrijpelijk dat we ons zorgen moeten maken om de essentak-
sterfte. Maar als beheerder en eigenaar heb je ook een zorgplicht en veiligheid 
staat bovenaan. Het maakt in mijn ogen niet uit welke ziekte het is; de zorg-
plicht blijft en daar moet je naar handelen. Als je in de riante positie verkeert 
dat je elke dag en maand over een hoogwerker beschikt, kun je bomen zo 
veel mogelijk laten staan en de dode takken verwijderen. Maar met gezond 
boerenverstand en een beperkt budget kun je ook kiezen voor direct kappen 
als het om veiligheid en verkeer gaat en het geld uitgeven aan nieuwe bomen. 
Dat is een betere optie dan steeds geld uitgeven aan boomverzorgingsbedrij-
ven en vervolgens een lelijke ‘paal’ hebben staan, die uiteindelijk toch gerooid 
moet worden. Want ook dan zal de burger protesteren omdat er volgens hem 
gemeenschapsgeld verknoeid wordt. Maar daar waar het kan en de veiligheid 
niet in het geding is: zeker laten staan en een kans geven.

Ik ben een groenman en heb niet voor niets een groene opleiding gedaan, 
maar ik ben wel nuchter. Als er morgen iemand met een oplossing tegen 
essentaksterfte komt, dan liften wij natuurlijk meteen mee. Sinds het dit jaar 
ingevoerde verbod op glyfosaat gaat er een ton extra van ons budget naar 
onkruidbestrijding; dan moet je keuzes maken. Valkenburg trekt veel toeristen. 
De stad moet dan wel veilig zijn, want al het verkeer en alle voetgangers pas-
seren onze bomen. Daar komt nog bij dat we ook een goede uitstraling willen: 
je wilt niet in één keer kaalslag plegen. Om dat te voorkomen, maken wij het 
sortiment groter en planten we verschillende soorten bomen. Door meer vari-
atie aan te brengen, kan de klap van essentaksterfte beter worden opgevan-
gen. Uiteindelijk blijven wij liefhebbers van groen en zien ook wij het liefst zo 
veel mogelijk bomen in onze gemeente staan.

Werner Kreutzer
Opzichter Cultuurtechniek gemeente Valkenburg aan de Geul

Als je genoeg geld hebt, 

kun je keuzes maken

Laten we ons gezonde 
verstand gebruiken

Be social 
Scan of ga naar:  

www.Boomzorg.nl/artikel.asp?id=19-6390


